
 

 

 

 
Referat 

SKOLEBESTYRELSESMØDE 

Onsdag d. 2. november 2022 
 

Mødet afholdes i mødelokale 2 
 

Kl. 17.30-20.00 
 Spisning og skolebestyrelsesmøde 

 Forældrerepræsentanter: Troels Lund Rasmussen, Kristine 
Grønkjær, Kim Vogel, Kasper Szöke Skovgaard, Janus Felding 
Christensen, Mette Borup Wemmelund, Anja Mortensen  
Ledelsesrepræsentanter: Kristian Spang, Majbrith Frøsig 
Christensen (ref.) 
Medarbejderrepræsentanter: Thomas Bækbo, Troels Pedersen, 
Gitte Knudsen 
Elevrådsrepræsentanter: Jakub Balog (formand), Mathilde Klejs 
Pedersen (næstformand) 
 
Afbud: Mette, Thomas, Mathilde 

Godkendelse af dagsorden Godkendt, punkt 3 flyttes til efter temadrøftelsen for at 
elevrådsrep. kan deltage. 

Godkendelse af referat Godkendt 

1. Meddelelser (15 min.) 
18.00-18.15 

Til orientering:  
1. Skolens ledelse  

Temauge 47: skolebestyrelsen står for en bod. Vi glæder os til at 
åbne skolen op igen og få gang i vores traditioner. 
Sparekataloget er sendt til høring. Skolelederstillingen er slået 
op. Skolen havde en god motionsdag før efterårsferien. 6 årgang 
har kvalificeret sig til en fodboldfinale i foråret, de skal til 
Kalundborg. Der spørges til om der til åbent hus må sælges 
lodsedler til at dække udgiften til turen, det er der ingen 
indvendinger til.  
 

2. Medarbejderrepræsentanter  
Temaugen: Der har været to forberedelseseftermiddage for 
lærere og pædagoger. Bemanding og indhold er godt på vej. Det 
er en stor og god opgave. I ugen arbejdes der i venskabsklasser. 
Onsdagsrul – onsdagen er mødedag for lærerne, hvor der bla 
sættes tid af til fagteamsamarbejdet bla. for at sikre den røde 
tråd i fagene. Pædagogerne laver trivselsundersøgelser i 
klasserne, det er et redskab til de professionelle. SFO har lige 
afholdt en vellykket halloweenfest.  

 
3. Elevrådet  

To engagerede repræsentanter. De er valgt ind i ungebyrådet og 
er blevet valgt som hhv. ungeborgmester og 
ungeviceborgmester. I dag har de et forslag i byrådet, hvorfor 
de ikke kan være med fra starten af mødet. De har ønsket at 
kunne deltage i drøftelsen omkring sparekataloget. Elevrådet 
har markeret halloween med en morgenhilsen. De har bedt om 



 

 

at få hængt en postkasse op på skolen, for at få input fra 
eleverne på skolen ind i deres arbejde.  

 
4. Formanden  

Revideret årsplan er sendt ud. SFO-forældrerådet har godkendt 
at flytte mødet til mandag d. 13. marts. Kristian flytter det i 
kalenderen. Halloween-festen i SFO var en god fest. Der skal 
gives tilladelse til deltagelse til spøgelsestog, men det er svært 
at give tilladelse, når man ikke ved, hvad det handler om. 
Morgenhilsen virkede godt, der var ikke så lang kø denne gang. 
Ansættelsesudvalget ift. skoleleder er i gang, og opslaget er 
slået op. 

2. Spørgsmål til meddelelser (5 min.)  
18.15-18.20 

Skole-hjemsamtaler: normalt afholdes de sammen, så 
pædagogerne er med i 0.-3 klasse. 

3. Høring vedr. budgetforslag (20 min.)  
18.20-18.40 v/ formanden og KS 

Til drøftelse: 
Kort gennemgang af høringsmaterialet og drøftelse af evt. 
høringssvar. 
 
Se bilag 
Kommentarer:  
Det er ærgerligt, at der spares på områder, der gør folkeskolen 
attraktivt og giver mulighed for den varierede skoledag. Det er 
ligeledes områder, der understøtter lærerne i løsningen af deres 
opgaver.  
Forhøjelse af forældrebetalingen i SFO kan give forringelser i 
SFO-tilbuddet.  
Reduktion af ledelsesbudgettet kan få betydning for SFO-
tilbuddet.  
Ahl-lejr spares væk  
FU spares der meget på bl.a. pædagogisk ledede legepladser  
 
Ønske om at udtrykke en kritik af den fremadrettede kvalitet 
Normalt laves der et høringssvar fra Elsted Skole med en kort 
tekst.  
Mulighed for at være undersøgende på hvad Skole og forældre 
siger.  
Kasper laver et udspil til et høringssvar. Der kan sparres med 
Kristian 

4. Skolens indsatsområder i skoleåret 
2022/23 (10 min.)  
18.40-18.50 v/ KS 

Til orientering: 
Skolens indsatsområder i skoleåret 2022/23  
 
Kort rids af indsatsområder kommende skoleår med inddragelse 
af læringssamtalen. 

• I overskrifter er der fokus på følgende:  

• Genstart af fællesskaber og traditioner (fx temauge, 
fællessamlinger, traditioner)  

• Trivselssporet. Social årsplan som et arbejdsdokument 
for de professionelle (fx skole for alle, mindset og 
feedback, leveregler, gode pauser, 2-voksentid, skole-
hjemsamarbejde/klasseforældreråd, bekymrende 
fravær, trivselsundersøgelser, obligatoriske emner). En 
systematik omkring dette arbejde er påbegyndt.  

• Mellemformer (der arbejdes med kapacitetsopbygning 



 

 

af AKT-teamet, gå fra de individuelle indsatser til 
grupper og klasse-indsatser, her er mulighed for 
sparring af PPR) 

• Lærings-sporet og et samlet PLC (der arbejdes med en 
fælles systematik og samarbejde ift. vores 
vejlederfunktion, der arbejdes også med fagene dansk 
og matematik, herunder et værktøj til at følge elevernes 
progression gennem hele skoleforløbet)  

• Kommunikation og SoMe (der er forsat et fokus på at 
arbejde med udvikling af SoMe)  

• §16e, frihedsrettigheder i et år, hvor der afprøves at få 
læst timer ind, så der er forholdsvis mange 2- 
voksentimer. Vi følger erfaringerne og afventer om der 
bliver mulighed for at gøre det permanent.  

• Klassesammenlægninger. Evaluering og 
erfaringsopsamling på 8. årgang. Der er truffet politisk 
beslutning vedr. klassestørrelser i indskolingen. Hvordan 
det skal udmøntes, afventes der forsat svar på. 

5. Temadrøftelse: Skole og 
Forældre/Hjem samarbejdet (40 
min.)  
18.50-19.30 v/ næstformand og KS 

Til drøftelse: 
Oplæg fra Kasper og Kristian 
Drøftelsen sker mhp. justering af princippet: Forældrenes ansvar 
i samarbejdet mellem skole og hjem. 
Det er et stort princip, der skal kigges på. I forberedelsen til 
dette, skal drøftelsen i dag ses. Der er et fokus på 
klasseforældrerådenes rolle, og hvordan dette princip kan 
understøtte dette. Materialer, der er sendt ud, skal ses som 
inspiration.  
 
Drøftelsen skal give input til  

• Revidering af princippet  

• Formulering af hvordan skolebestyrelsen kan 
understøtte klasseforældrerådet  

• Hvordan ledelsen understøtter arbejdet mellem 
klasseteam og klasseforældreråd. 

 
Drøftelserne gav følgende input til det videre arbejde: 

• skolebestyrelsen formidler klare forventninger til 
forældreråd  

• skolebestyrelsen baner vejen for det gode samarbejde 
mellem klasseforældreråd og lærere  

• Udarbejde en folder/idekatalog med årgangsaktiviteter 
for forældrerådet  

• skolebestyrelsen tydeliggør fordelene ved at være i 
klasseforældreråd  

• Møde med skolebestyrelsen + klasseforældreråd  

• Princippet skal have fokus på samarbejdet – huske 
levereglerne  

• skolebestyrelsen understøtter – fokus på samarbejdet: 
klasseråd-klasseteam-skoleledelse  

• Forventningsafstemme roller  

• Idekatalog/håndbog, ønske om at inddrage elevernes 
erfaringer, huske elevrådet. Spørge til hvad har været 
gode aktiviteter som forældrerådene har lavet  



 

 

 
Underudvalg som kigger på et udkast til princippet, hvor 
forventningen er beskrevet: Kasper, Kristine, Troels, Anja. 
Kasper indkalder til møde På december mødet tages punktet op 
igen. 

6. Princip om lejrskolevirksomhed og 
ekskursioner (5 min.) 
19.30-19.35 v/ formanden 

Til godkendelse: 
Princip om lejrskolevirksomhed og ekskursioner 
Princippet er godkendt 

7. Samling og eftersyn af princip for 
undervisningens organisering (15 
min.) 
19.35-19.50 v/ formanden 

Punktet blev ikke drøftet og sættes på dagsorden på 
kommende møde: 
Kristine og Anja har lavet og udsendt udkast til 
sammenskrivningen af princippet. Der lægges op til at 
"samarbejde med lokalsamfundets forenings-, erhvervs- og 
kulturliv samt musikskoler og ungdomsskoler" får sit eget 
princip. 
Udkastet gennemlæses grundigt og drøftes på næste møde med 
henblik på godkendelse.  Klassesammenlægning som tradition, 
skal med i drøftelsen. 

Evt. (5 min.) 
19.50-19.55 

Herunder evt. input til formandens information til alle forældre 
på Aula. 
Kristine laver et sammenskriv fra de sidste to 
skolebestyrelsesmøder.  
Ønske til drøftelse: en del af danskundervisningen foregår i 
kirken.  
Bomber og kanonslag i lokalområdet – brug Tip politiet, så de 
får viden om, hvad der foregår og får data til prioritering af 
synlighed i området.  
Cykeltyveri – kan vi drøfte overvågning ved cykelskur. Kan der 
være en dialog med elevrådet?  
Digital dannelses oplæg for indskolingens forældre er på vej i 
samarbejde med SFO-forældreråd. Der vil blive solgt billetter til 
dette. Bliver det en succes kan det overvejes om det skal 
gentages for andre aldersgrupper. 

Punkter til næste møde (5 min.) 
19.55-20.00 v/ formanden 

Til opsummering og drøftelse 

Skolebestyrelsesmøde torsdag d. 8. december kl. 17 – 19 møde 
herefter spisning med SFO-forældrerådet 

• Status på økonomien: Forventet regnskab 2022 (S) 

• Gennemgang af årsplanen med relevante tilpasninger til 
forårets skolebestyrelsesmøder  

• Drøftelse og evt. vedtage princippet: Forældrenes ansvar i 
samarbejdet mellem skole og hjem 

• Godkendelse af princip for undervisningens organisering 

• Temadrøftelse:  Trafikoplæg fra Henrik Uth tages op på et 
senere møde. 

Midtvejsrevision af de udvalgte temaer (Demokrati og 
medbestemmelse & Det digitale børneliv) herunder et fokus på 
hvorvidt temaerne har medvirket til at indfri lokalt opstillede 
mål.    

 


